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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kozma Ákos, alapvető jogok biztosa 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikor zárul le a fizetős műtétek miatt indult 
ombudsmani vizsgálat?" 

Tisztelt Biztos Úr!

Az egyik magyar kórház közösségi oldalán ez olvasható (1 ): „2021. július 19. napjától a

beavatkozásra  váró  betegek  részére  az  alábbiakban  végezhető  el  a  tervezett  műtéti,  vagy
egyéb  invazív  egészségügyi  ellátás  (kivéve:  akut,  sürgősségi  beavatkozás,  vérvétel):
-  ha  a  beteg  érvényes  védettségi  igazolvánnyal  rendelkezik,
-  ha  érvényes  védettségi  igazolvány  hiányában  a  tervezett  egészségügyi  beavatkozást
megelőzően  48  órán  belüli  negatív  SARS-CoV-2  PCR  teszt  eredménnyel  rendelkezik  és  a
beavatkozás  napján  negatív  antigén  gyorsteszt  eredménye  van,  amelynek  térítési  díját  viseli.”
A térítési  díj  a  PCR teszt esetében 19 500 forint,  az antigén gyorsteszt esetben 6 ezer  forint –
„amelynek  költsége  a  mintavételt  megelőzően  az  Intézmény  Házipénztárában  készpénzben
fizetendő!”
„Amennyiben  a  Beteg  a  tervezett  ellátásra  úgy érkezik,  hogy nem rendelkezik  48  órán  belüli
SARS-CoV-2  PCR  teszt  eredménnyel,  és  annak,  valamint  az  antigén  gyorstesztnek  a
költségeit nem vállalja, részére elektív invazív beavatkozás nem végezhető el!”

Június  5-én  közérdekű  adatkéréssel  fordultam  az  országos  tisztifőorvoshoz,  hogy  küldje  el  a
térítésköteles  tesztekkel  kapcsolatos  NNK-utasítást,  de  erre  90  (!)  napot  kért  Müller  Cecília,
visszaélve  a  közérdekű  adatok  veszélyhelyzetben  lehetővé  tett  három  havi  visszatartásával.
Így,  miközben  a  kórházak  fizetőssé  tették  a  teszteket  a  műtétre  váró,  védettségi  igazolvánnyal
nem  rendelkező  betegeknek,  az  állampolgárok  még  az  ennek  alapjául  szolgáló  utasításokat
sem  ismerhetik  meg.  Azokat  a  rendelkezéseket,  amelyeket  egyébként  eleve  jogszabályban



kellett  volna  kihirdetni  –  mindenki  számára  megismerhető  és  ellenőrizhető  módon.
Ahogy  korábbi  beadványomban  is  írtam,  még  a  védettségi  igazolvánnyal  nem  rendelkezők
körét  sem  specifikálta  a  kormány,  holott  ide  tartoznak  például  azok  is,  akik  egészségi  okok
miatt  nem  olthatók  (pl.  a  várandós  nők  a  terhesség  bizonyos  szakaszaiban,  egyes  krónikus
betegséggel  élők,  kemoterápiás  kezelés  alatt  álló,  vagy  az  oltóanyag  egyes  komponenseire
allergiás személyek).

Rájuk  vonatkozó  kérdésemre  ezt  a  választ  kaptam  a  kormánytól:
https://cbyiuu1ztxubq7rldicgu8amc.portal.parlament.hu/irom41/16589/16589-0001.pdf.  Ebben
leírják,  hogy  a  teszt
számukra  sem  ingyenes,  csak  ha  orvos  vagy  járványügyi  hatóság  írja  elő.
Arra  is  szeretném  felhívni  a  figyelmét,  hogy  az  oltottak  számára  vonatkozó  megyei  adatok
szerint  nagyok  a  területi  különbségek:  míg  Budapesten  61,3  százaléknyian  kaptak  oltást,
addig  Borsodban és  Jász-Nagykun-Szolnok megyében az  50  százalékot  sem éri  el  az  arányuk.
Álláspontom  szerint  a  hátrányos  helyzetű  térségekben  élők  nem  kapnak  megfelelő  támogatást
az  oltási  programban  való  részvételhez.  Sok  esetben  nem  állnak  rendelkezésükre  a
regisztrációhoz  szükséges  technikai  eszközök,  az  álhírek  ellen  nincs  megfelelő  kormányzati
fellépés  és  tájékoztatás,  a  honvédségi  oltóbuszok  pedig  csak  a  már  oltásra  regisztráltaknak
nyújtanak  szolgáltatást.  A  Belügyminisztérium  részemre  adott  tájékoztatása  szerint  nincs
tervben  a  májusi,  „Oltass,  hogy  élhess”  oltásregisztrációs  kampány  folytatása  sem.
Ön  írásbeli  kérdésemre  adott,  egy  hónappal  ezelőtti  válaszában  azt  írta,  „panaszbeadvány
alapján  vizsgálatot  indítottam  és  megkerestem  az  egészségügyért  felelős  államtitkárt.  E
vizsgálatom  lezárását  követően  kialakított  álláspontomat,  megállapításaimat,  illetve  esetleges
intézkedéseimet,  javaslataimat  nyilvános  jelentés  formájában  közzéteszem.”  Tekintettel  arra,
hogy  az  álláspontom  szerint  törvénytelen  gyakorlat  már  javában  folyik  az  országban,  és  a
védettségi  igazolvánnyal  nem  rendelkező  emberek  egészségügyi  ellátáshoz  való  hozzáférése
sérül  nap  mint  nap,  kérdésem:  a  folyamatban levő jogsértésekre  is  tekintettel  mikor  zárul  le  a
vizsgálat?

Várom válaszát!

Budapest, 2021. július 23.

Tisztelettel,

Szél Bernadett
országgyűlési képviselő
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